
Podpisy na wartej 786 mln zł 
umowie przedstawiciele GDDKiA 
i konsorcjum firm Budimex i Fer-
rovial Agroman złożyli w Legnicy 
w obecności szefa MSZ Grzegorza 
Schetyny, byłego europosła a dziś 
jego doradcy Piotra Borysa, posła 
Roberta Kropiwnickiego oraz 
wójtów podlegnickich gmin.
- To strategiczna inwestycja. Nie 
tylko dla regionu legnickiego i Dol-
nego Śląska, ale dla państwa. Droga 
S3 docelowo połączy bowiem nasz 
kraj z siecią autostrad południowej 

Europy - mówił minister Grzegorz 
Schetyna.
- Dla Legnicy S3 to wielka spra-
wa. Będzie ona przecież również 
obwodnicą miasta. Przez kilka 
lat pracę przy budowie znajdą 
tysiące ludzi. A gdy inwestycja 
już się zakończy, będziemy jeździć 
nad morze w kilka godzin. Mam 
nadzieję, że około 2020 roku w 
komfortowych warunkach dotrze-
my do Pragi - dodał poseł Robert 
Kropiwnicki.
22-kilometrowy odcinek drogi 

ekspresowej S3 od węzła Lubin 
Południe do węzła z autostradą 
A4 ma być oddany do użytku pod 
koniec 2018 roku. W ramach inwe-
stycji na wysokości Szymanowic 
powstanie nowe połączenie S3 z 
A4. Bezkolizyjny węzeł „Legnica 
II” będzie zajmował około 90 ha, 
co stanowi wielkość 150 boisk 
piłkarskich.
Przypomnijmy, że w minionym 
roku GDDKiA podpisała umowy 
z wykonawcami pozostałych czte-
rech odcinków S3 łączących Nową 

Sól z Legnicą. W tym miesiąc temu 
na odcinek Polkowice-Lubin. W 
maju sfinalizowana ma zostać 
umowa na budowę odcinka Le-
gnica - Bolków.
Wciąż jednak nie wiadomo, kiedy 
ruszą prace na najtrudniejszym 
i najdroższym (szacowany koszt 
to 3 mld zł) odcinku Bolków - 
Lubawka. Na razie jest on na liście 
rezerwowej rządowego programu 
budowy dróg na lata 2014 - 2020. 

Autor J (lca.pl) �
Fot. Wojciech Obremski �
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Tropem
Wilczym

O historii nawet tej trudnej należy pamiętać. W Lubinie 
uczczono Żołnierzy Wyklętych, którzy w podziemiu 
walczyli z komunistycznym reżimem

Globalnie jedna marka
str. 8

wydarzenia • wypadki • pożary

KGHM dołączył do światowych producentów miedzi, teraz poprawia rozpoznawalność solidnej polskiej marki str. 4
Umowa na budowę S3 między Lubinem, a Legnicą podpisana

Ważny krok dla S3
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Chcesz zamieścić ogłoszenie drobne? Wejdź 
na www.lubinextra.pl kliknij w zakładkę 
OGŁOSZENIA, zarejestruj się i dodaj 
ogłoszenie, a bezpłatnie opublikujemy je 
w dwutygodniku LubinExtra!

Kupię każde auto – do 60 tys. zł. Tel. 789 098 
631

Potrzebujesz pomocy finansowej? Dzwoń !!! 
Tel. 784 114 222
Firma REGESTA poszukuje przewoźników 
z rejonu Lubina i okolic do stałej współpracy 
na naczepach typu PLANDEKA / FIRANA 
STANDARD, MEGA, COILMULDA 13,6m w ruchu 
międzynarodowym. Więcej informacji udziela   
Bartosz Demczyszak, tel. 608 600 732,  
Arkadiusz Duraziński tel. 608 667 900 

Tanie strony www  już od 300 zł netto! 
Szczegółowe informacje na www.wezstrone.
pl. Tel. +48 537 076 844

Sprzedam garnitur męski granatowy na niskie-
go mężczyznę długość marynarki całkowita73 
cm obwód w klatce piersiowej 104/106 cm 
rękaw długość 57 cm spodnie długość 97 cm 
w pasie 80 cm garnitur w bardzo dobry stanie. 
Tel. 602 766 360
  
Wyroby betonowe z białego cementu: - figury 
- fontanny - wazony i kosze - tralki balkonowe 
i ogrodzeniowe - balustrady i kolumny Ceny 
producenta. Informacje: tel: 516 593 101 

Chwilówki i pożyczki ekspress.  Tel. 733 
668 778

Kasacja, złomowanie aut osobowych i dostaw-
czych. Gotówka do ręki. Tel. 533 306 684

Sprzedam trampki dziecięce, stan bdb, rozm. 
34. Tel. 602 766 360

Sprzedam mieszkanie w Ścinawie, 4 pięto, 
3-pokojowe, pow. 53 mkw. Cena 122 tys. zł 
Kontakt 506 368 727

Praca w Niemczech – Interkadra poszukuje 
opiekunki do Pani Sofii, 83 lata, mieszka 
z córką w Hamburgu. Wymagana dostateczna 
znajomość j. niemieckiego oraz doświadcze-
nie w opiece nad  osobami starszymi. Tel. 
668 033 044

Praca w Niemczech – Interkadra poszukuje 
opiekunki do Pani Else, 87 lat, mieszka w Du-
isburgu. Wymagana dostateczna znajomość 
j. niemieckiego oraz doświadczenie w opiece 
nad  osobami starszymi. Tel. 668 033 044

Poszukuje prywatnego inwestora udzielają-
cego pożyczek na procent. Potrzebuję 6 tys. 
zł – oddam 8 tys. zł. Kontakt: arczi_70@o2.pl

Regulacja, naprawa okien i drzwi. Wszelkie 
naprawy, wymiana uszczelek i okuć. Regula-
cja, konserwacja, przeróbki. Tanio i fachowo. 
Tel. 784 124 863

Zatrudnimy kierowcę kat C+E – w transporcie 
międzynarodowym. Wymagane prawo 
jazdy i min. 2 lata doświadczenia w pracy. 
Nienaganna opinia z poprzednich miejsc 
pracy. Kontakt mailowy: bartosz.demczy-
szak@regesta.pl

Ogłoszenia
drobne

Rodzice gimnazjum gminnego 
decyzję radnych o pozostawie-
niu szkoły przyjęli brawami. 
Niemniej podtrzymanie decyzji 
przez radnych o pozostawieniu 
szkoły w kontekście wcześniej-
szych poczynionych przez wójta 
Tadeusza Kielana kroków dla 
gminy staje się dość kłopotliwe. 

Wójt bez konsultacji z rodzicami 
i radnymi wypowiedział umowę 
na na budynek, w którym obec-
nie mieści się gimnazjum. 
Teraz gmina ma prawdziwy 
kłopot. Umowa jest wypowie-
dziana, zgody na likwidację nie 
ma.-  Wszystko w rękach pana 
wójta, aby zapewnił naszym 

dzieciom jak najlepsze wa-
runki, a nie tylko żeby stawiał 
nas pod ścianą i twierdził, że 
jedynym sposobem jest likwi-
dacja. Cieszę się, że radni nie 
ulegli i nie dali się omamić tej 
propagandzie, której podda-
wani są mieszkańcy gminy. To 
jest bardzo dobra szkoła. Trzeba 
zrobić wszystko, aby ta placówka 
normalnie funkcjonowała. Radni 
to widzą i tego chcą, więc ruch 
należy do pana wójta – mówi 
Monika Bartosiewicz-Maziarz, 
przewodnicząca rady rodziców 

przy gimnazjum gminnym.
Radni są niezadowoleni z pracy 
wójta, który wbrew standardom 
nie konsultuje z nimi decyzji 
dotyczących funkcjonowania 
gminy. Przykład z gimnazjum 
gminnym nie był odosobniony. 
Kolejny to połączenie urzędów 
gminy i miasta - Radni dowiadu-
ją się o tym z mediów, z internetu 
mało tego nie od wójta, a od 
prezydenta miasta – mówi radna 
Barbara Skórzewska. - To nie jest 
współpraca. Nie tędy droga. 
Dodajmy, że w sprawie z gimna-

zjum gminnego stale pojawiają 
się miejscy urzędnicy. Sekretarz 
miasta Lech Dłubała występuje 
jako doradca wójta. O gimna-
zjum gminnym z rodzicami 
rozmawia Andrzej Pudełko, 
naczelnik wydziału oświaty 
z Urzędu Miejskiego. - Przed-
stawiali nam, że jedyną alter-
natywą jest przeniesienie szkoły 
do miejskiego gimnazjum nr 1. 
Mówili głównie oni, wójt się 
prawie nie odzywał... - kończą 
rodzice z gimnazjum.

(pit) �

Nie było akceptacji rodziców, ani radnych dla takiej decyzji. Gimnazjum zostaje

Wójt nie miał nowego pomysłu

Dwie osoby są 
w szpitalu, w tym małe 
dziecko. Zniszczone 
dwa samochody 
i uszkodzony trzeci.

Zdarzenie zaczęło się w okolicach przejaz-
du kolejowego. Tam w poniedziałek około 
godz 13.30 hyundai getz otarł się fiata 
multipla i pojechał dalej. Multipla ruszyła 
za hyundaiem, ale za chwilę musiała 

stanąć, gdyż koreański samochód, którym 
jechała młoda kobieta z dzieckiem, z im-
petem uderzył w tył zaparkowanej hondy. 
Z informacji obserwatorów wynikało, 
że dziecko miało jechać na kolanach 
kierującej.
Z relacji kierowcy i pasażera fiata wy-
nika, że kobieta jechała z dzieckiem 
do szpitala. – Chyba była w szoku, abo 
zdenerwowana i najpierw uderzyła 
w nas, a tutaj w ten samochód.

Wypadek wyglądał bardzo groźnie. 
Na miejsce przyjechały trzy karetki. 
Do szpitala trafiła matka z małym 
dzieckiem z hyundaia. Dziecko został 
zawiezione do Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego w Legnicy, a jego 
matka pozostała w szpitalu w Lubi-
nie.
Ul. 1-go Maja, pas od torów w kierunku 
centrum była zablokowana przez kilka 
godzin.

Wypadek był powodem zablokowania ul.1-go Maja

W drodze do szpitala

Kilkadziesiąt osób odwiedziło Szkołę Pod-
stawową nr 9 w Lubinie w ramach dnia 
otwartego. Placówka m.in. w taki sposób 
zabiega o nowych pierwszoklasistów.
Zwiedzanie budynku, ale również rozmo-
wy z dyrekcją, nauczycielami i uczniami 
– tak wyglądały dni otwarte w SP 9. Gdyby 
szkoła miała liczyć na rejonizację to od 
września 2015 powinna przyjąć dzieci 
do pięciu klas pierwszych. Warto jednak 
pamiętać, że w Lubinie nie ma obowiązku 
zapisywania dziecka do szkoły, która 
znajduje się najbliżej miejsca zamiesz-
kania. Rodzice mogą decydować sami do 
której placówki będzie uczęszczało ich 
dziecko i chętnie korzystają z dni, gdy 
szkoły otwierają swoje drzwi i zapraszają 
do zapoznawania się z ofertą. 
– Bardzo się cieszymy, że tak wielu 
rodziców nas odwiedziło. Mamy wra-
żenie, że przyczyniła się do tego dobra 
opinia w środowisku. Rodzice pytają 
o organizację przyszłego roku szkolnego, 
czyli ilość klas, które są planowane, 
o to, w jaki sposób będziemy pracować 
z ich dziećmi. Oglądają wyposażenie 
sal i całej szkoły. Chcą wiedzieć, jak są 
zorganizowane zajęcia lekcyjne, opieka 
w świetlicy szkolnej czy stołówki. Są 
to różne praktyczne rzeczy, które na 
pewno wpłyną na ostateczną decyzję. 
Dzieciaczki zaś są dość onieśmielone, 
troszkę się wstydzą i bacznie się nam 
przyglądają - mówi Agnieszka Krasoń, 
nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej 
w lubińskiej „dziewiątce”. 

Rodzice w mieście sami 
decydują która szkołę
wybierają

Muszą
zabiegać
o uczniów

Radni gminy zdegustowani 
przeinaczaniem informacji 
na oficjalnej stronie interne-
towej Gminy Lubin.
Samorządowcy skupieni 
Klubie radnych „Razem dla 
Gminy” nie pogodzili się z 
tym, że wójt i podległe mu 
służby PR prowadzą kampanię 
informacyjną, która wskazuje, 
że radni są przeciwko wójtowi, 
chcą współdecydować o spra-
wach gminy, a jedynie słuszne 
pomysły ma wójt Tadeusz 
Kielan, a nie radni. 
 Ubolewamy, że za pomocą 
oficjalnej strony wysyła się 
do mieszkańców fałszywą 
informację, mieszkańcy 
to czytają i wyrabiają sobie 
zdanie. Zanim jednak strona 
oskarżona, czyli my radni  zdo-
łamy udowodnić, że jesteśmy 
niewinni, a oskarżenie jest 

nieprawdziwe „wyrok zostanie 
już wykonany”. 
Rozumiemy, że „zbójeckim 
prawem pana Wójta” jest 
przeinaczanie i mówienie nie-
prawdy o radnych, którzy nie 
chcą się podporządkować jego 
decyzjom i potrafią samodziel-
nie myśleć. Ale jeśli rzecznik 
prasowy Gminy, który jest 
zatrudniony na etacie i opłaca-
ny za pieniądze mieszkańców 
pisze nieprawdę i przekręca 
fakty, tworząc kreatywną 
rzeczywistości-to już jest nie w 
porządku wobec czytelników 
i mieszkańców Gminy Lubin, 
którzy mają prawo do rzetelnej 
informacji.
Przypominamy wójtowi, 
że gramy do jednej bramki i 
mamy służyć mieszkańcom 
gminy. To prawda wójt na 
podstawie przepisów prawa 

jest organem wykonawczym w 
gminie. Ale ktoś tu chyba za-
pomniał o innych przepisach. 
Na złość niektórym osobom 
pełniącym funkcje wójtów 
czy prezydentów miast, jest 
jeszcze coś takiego jak Rada 
Gminy. Jest to organ uchwa-
łodawczy, czyli organ, który 
tworzy przepisy prawa a organ 
wykonawczy (wójt gminy) jest 
obowiązany je wykonywać i 
przestrzegać. 
Jeśli ktoś ma ochotę zagłębić 
się w szczegóły regulują to 
wszystko przepisy Ustawy 
o samorządzie gminnym. 
Tam jasno jest opisane za co 
odpowiada rada Gminy, a za 
co Wójt. 
Rada gminy ma więcej kom-
petencji i uprawnień niż wójt. 
Ale, ale za przywilejami idą 
również i obowiązki. Dlatego 

też, ktoś pomyślał, aby organ, 
który ma tyle uprawnień nie 
był reprezentowany przez jed-
nego człowieka tylko składał 
z kilkunastu osób.
Jeśli jedna osoba się myli, 
jeśli myli się druga, trzecia, 
czwarta to pozostaje jeszcze 
kilku radnych, którzy mogą 
pozostałe osoby wyprowadzić 
z błędu i razem wspólnie pod-
jąć właściwą i kompromisową, 
a co ważne demokratyczną 
decyzję, zadowalającą więk-
szość osób.
Jest takie przysłowie, które 
oddaje sens istnienia organu 
doradczego, jakim jest Rada 
Gminy „co dwie głowy, to 
nie jedna”.
Zachęcamy do czytania na 
naszej stronie internetowej 
www.lubingmina.pl.

Wójt kolejny raz nie porozumiał się 
z radnymi w sprawie gimnazjum gminnego. 
Teraz ma do nich pretensje, że chcą 
decydować za rodziców. Tymczasem rodzice 
dziękują radnym za uratowanie ich szkoły...

Okiem Radnych z Razem dla Gminy

lubingmina.pl
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Metoda filipińskiego uzdrawiania to mistycz-
na metoda leczenia pochodząca z Dalekiego
Wschodu, jej skuteczność jest ogromna co po-
twierdzają liczni pacjenci Pana Clavera PE,
jednego z najlepszych uzdrowicieli filipiń-
skich na świecie. Pochodzi on ze sławnej rodzi-
ny filipińskich healerów. Uzdrowiciel poprzez in-
tensywną koncentrację wytwarza dużą energię
wokół swych rąk, która pomaga przy leczeniu:
chorób nowotworowych, epilepsji, deformacji
kręgosłupa, miażdżycy, paraliżach, kamie-
niach nerkowych i żółciowych, chorobach prostaty, leukemii,
wrzodach żołądka i dwunastnicy, guzach i cystach, wadach ser-
ca, chorobach oczu, nerwicach oraz chorobach kobiecych i in-
nych schorzeniach.
Przykładem skuteczności uzdrawiania jest:
Pan Wiktor z Katowic, któremu po 2 wizytach zeszły kamienie
z woreczka żółciowego, a guz tarczycy wchłonął się, co potwierdza
badanie USG.
Panią Janinę z Krakowa do niedawna martwiły dolegliwości: torbiel
w piersi oraz mięśniaki na narządach rodnych. Po 3 wizytach torbiel
wchłonęła się, a mięśniaki zanikły.
Pan Andrzej z Gdańska dziękuje za wyleczenie prostaty, która doku-
czała mu od kilku miesięcy.
Pani Danuta z Wrocławia – po jednej wizycie u uzdrowiciela ustąpi-
ły mi bóle kręgosłupa oraz poprawił mi się wzrok na skutek ustabilizo-
wania poziomu cukru. Dziękuję za pomoc!!!
Dopóki pacjent wierzy w istnienie sił ponadludzkich jest otwarty
na działanie uzdrowicieli, może zawsze osiągnąć pomoc.

Zapisy i informacje od poniedziałku do soboty
w godzinach od 8.00 do 13.00 i od 15.00 do 20.00

CLAVER PALITAYAN PE PRZYJMUJE
• 23.07 Gdynia • 24.07 Gdańsk

• 25.07 Starogard Gd. • 25.07 Chojnice
• 26.07 Elbląg

� 506 536 270, 784 609 208
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20 marca - LUBIN 21 marca - GŁOGÓW i LEGNICA
22 marca - WROCŁAW

W polu zakończyło się dachowanie po tym jak toyota yaris wpadła w poślizg.
Toyota yaris na polkowickich tablicach rejestracyjnych jechała od strony Krzeczyna 
Wielkiego w stronę Lubina. Na jednym z ostatnich zakrętów przed miastem, kierujący 
pojazdem stracił panowanie nad samochodem.
Auto wypadło z drogi i dachowało lądując z dala od drogi. Poszkodowane osoby zabrano 
do szpitala na badania.

Pierwszy sygnał, że 
na ulicach Ścinawy 
jest więcej patroli niż 
zwykle, otrzymaliśmy 
od mieszkańców 
w czwartek (19.02) 
po godzinie 15. 
Kierowcy przez CB 
radio ostrzegali przed  
nieoznakowanym 
oplem insignia, który 
jeździ po Ścinawie. 

Przed godz. 16 szybko udało 
się zweryfikować informacje. 
Funkcjonariusze z opla właśnie 
kontrolowali pojazd na niemiec-
kich numerach rejestracyjnych. 
Do zatrzymania doszło w Rynku 
obok sklepu ABC.
Na terenie miasta dało się jeszcze 
zauważyć dwa inne oznakowane 
radiowozy. Jeden z nich dość długo 

był widziany przy moście. Tutaj 
prowadzono m.in. pomiar prędkości. 
Poza tym były patrole piesze.
Działania policji prowadzono 
w ramach akcji Bezpieczne Miasto. 
W Ścinawie w akcji wzięło udział 
10 policjantów w tym 6 z prewencji, 
2 z Wydziału Ruchu Drogowego i 2 
policjantów kryminalnych.
Jak informuje Karolina Hawryl-

ciów z lubińskiej Policji w czasie 
działań bezpieczne miasto: zatrzy-
mano jedną osobę za posiadanie 
środków odurzających, ujawniono 
29 wykroczeń, za które nałożono 
20 mandatów, zastosowano tez 9 
pouczeń. Ponadto wylegitymo-
wano 38 osób i przeprowadzono 
28 kontroli pojazdów.

(pit) �

Coraz większą popularnością 
cieszą się masaże głębokie 
prowadzone w nowo otwartym 
gabinecie w Lubinie. Ulgę w wielu 
schorzeniach lubinianom przyno-
szą wykwalifikowani specjaliści 
z Poznania. 
Przewlekły ból, przykurcze mięśni 
i stawów, bóle po urazach, rwa 
kulszowa, sztywności i ogranicze-
nia barków i wiele innych schorzeń 
układu kostno – mięśniowego moż-
na w końcu wyeliminować. A to za 
sprawą zespołu fizjoterapeutów 
z gabinetu masażu głębokiego przy 
ulicy Bema 9A/11 na IV piętrze 
nowo wybudowanej kamienicy. 
Po uprzedniej rejestracji telefo-
nicznej pod numerami 505 186 
781  lub 503 526 163 i odpowiednim 
przygotowaniu zleconym przez 
specjalistów z gabinetu każdy 
pacjent może poddać się masa-
żowi głębokiemu. Jest to technika 
terapeutyczna, która doskonale 
radzi sobie z przewlekłymi do-
legliwościami bólowymi, ogra-
niczeniami ruchomości stawów, 
stanach po naderwaniu wiązadeł 
i mięśni, bólach przeciążeniowych 
dolnych partii kręgosłupa, bólach, 
których pacjent nabawił się po 
urazie stawów. Dzięki tej metodzie 
masażu można również pozbyć 
się migren i przewlekłych bólów 
głowy, rwy kulszowej, cieśni 

nadgarstka czy przykurczy mięśni 
oraz odczuć ulgę po kontuzjach 
i urazach sportowych. Na stornie 
internetowej rehabilitacja-ma-
saze.pl umieszczono wszystkie 
istotne informacje  tym, jak 
przygotować się do zabiegu, na 
czym polega masaż głęboki i jak 

organizm reaguje na tę terapię. 
Warto wiedzieć, że masaż głęboki 
pozwala m.in. na zmniejszenie 
napięć w  ścięgnach, odtwarzanie 
prawidłowej postawy, wydłużenie 
skróconych struktur czy uwolnie-
nie blizn i zrostów powstałych po 
operacjach i urazach. 

Ratują przed bólem

Więcej patroli, kilkadziesiąt mandatów i ujawnione narkotyki

Bezpieczna Ścinawa

r e k l a m a

Dachowanie yarisa
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Tradycyjna marka polskiego 
górnictwa miedziowego 
wraz z unowocześnionym 

logo obejmuje wszystkie spółki 
związane z produkcją i rozwojem 
bazy zasobowej. Elementem pro-
cesu integracji jest uruchomiona 
nowa strona internetowa www.
kghm.com.

Podkreślanie wartości
Zmiana wizerunku KGHM jest 
wprowadzana stopniowo. Na 
początku grudnia ubiegłego roku 
spółka zaprezentowała podstawo-
we założenia nowej identyfikacji 
korporacyjnej. Po zakończeniu 
procesu integracji, czyli w połowie 
tego roku, wszystkie kopalnie 
i projekty górnicze w Europie oraz 
Ameryce Północnej i Południowej 
posługiwać się będą wspólną marką 
KGHM, przy jednoczesnym zacho-
waniu dotychczasowych nazw 

prawnych. Ujednolicenie wize-
runku korporacyjnego, stanowiące 
potwierdzenie statusu KGHM jako 
firmy globalnej o międzynarodo-
wych standardach, wspiera cele 
biznesowe spółki zapisane w nowej 
strategii.
– Strategia KGHM zakłada 
szeroki program eksploracyjny 
w Polsce i na świecie, rekordowe 
inwestycje w posiadane aktywa 
oraz dalszą optymalizację pro-
dukcji. Programy eksploracyjne 
i inwestycyjne prowadzone będą 
na równi w Polsce i za granicą. 
W ciągu najbliższych sześciu lat 
udział produkcji miedzi z kopalń 
zagranicznych wzrośnie z 17% do 
40% – i to pomimo planowanego 
zwiększenia możliwości wydo-
bywczych w polskich kopalniach 
o około 2 mln ton rudy. Jesteśmy 
jedną firmą, mamy wspólne cele 
i pod jedną marką stawiamy czoło 
strategicznym wyzwaniom – po-

wiedział Herbert Wirth, prezes 
KGHM Polska Miedź S.A.
Zmiana identyfikacji poprzedzona 
została kompleksowym badaniem 
wizerunku i reputacji KGHM 
na świecie. Wskazało ono pięć 
najważniejszych wartości po-
dzielanych przez pracowników 
KGHM w Polsce, Kanadzie, Sta-
nach Zjednoczonych i Chile. To 
bezpieczeństwo, współdziałanie, 
zorientowanie na wyniki, odpo-
wiedzialność i odwaga. Wartości 
te są podstawą wszystkich działań 
KGHM – zarówno na globalnych 
rynkach surowcowych, jak i w ra-
mach współpracy ze społeczno-
ściami lokalnymi. Bez względu 
na lokalizację kopalń i projektów 
górniczych, marka KGHM po-
winna kojarzyć się z tymi samymi 
wartościami i najwyższymi stan-
dardami.

Liczy się marka, 
a nie miejsce
– Dla naszych kontrahentów 
i partnerów biznesowych nie ma 
znaczenia, gdzie wyprodukowa-
liśmy daną tonę miedzi. Liczy 
się nasza marka, która od ponad 

półwiecza stanowi gwarancję 
najwyższej jakości. To dlatego 
w ramach całej grupy unifikujemy 
działy zajmujące się sprzedażą, 
zakupami i procesami wspierają-
cymi biznes. Jako silna grupa ka-
pitałowa, możemy uzyskać lepsze 

warunki finansowania inwestycji 
oraz zakupu niezbędnego sprzętu. 
Poprzez fakt, że jesteśmy obecni 
na czterech kontynentach – po 
obu stronach Atlantyku i Oceanu 
Spokojnego – zyskujemy unikatową 
przewagę konkurencyjną i możli-
wość elastycznego reagowania 
na potrzeby rynku – powiedział 
Jarosław Romanowski, I wicepre-
zes KGHM Polska Miedź S.A. ds. 
finansowych.
Fundamentem strategii KGHM 
są innowacje, stąd w ramach całej 
grupy kapitałowej działać będzie 
wspólne Centrum Wiedzy, zapew-
niające dostęp do nowoczesnych 
technologii. Dla akcjonariuszy 
KGHM innowacje to większa 
efektywność zainwestowanego 
kapitału, zaś dla pracowników – 
gwarancja stabilności zatrudnienia 
i najwyższych standardów bezpie-
czeństwa. To także szansa rozwoju 
w globalnej i innowacyjnej firmie, 
zatrudniającej najwyższej klasy 
specjalistów. Już dziś – w ramach 
międzynarodowych programów 
wymiany – polscy, kanadyjscy, chi-
lijscy i amerykańscy pracownicy 
KGHM zdobywają doświadczenie 
w różnych częściach świata.

Różnorodne projekty
– Międzynarodowa różnorodność 
działających w KGHM kopalń 
i projektów jest naszą wielką siłą, 
ale też wyzwaniem. Jesteśmy jedną 
firmą, ale działamy na różnych 
kontynentach, w ramach odmien-
nych systemów prawnych, kultur 
i tradycji górniczych. Dlatego 

integracja całej grupy kapitałowej 
następuje stopniowo. Dumni z po-
nadpółwiecznej tradycji polskiego 
górnictwa miedziowego, stajemy 
się ambasadorem polskiego biz-
nesu na świecie. Jednocześnie 
stale zmieniamy się, inwestujemy 
i pracujemy nad tym, by nasza glo-
balna marka pomagała w realizacji 
biznesowej strategii, zakładającej 
rozwój polskich i międzynaro-
dowych projektów – powiedział 
Marcin Chmielewski, wiceprezes 
KGHM Polska Miedź S.A. ds. 
korporacyjnych.

Minerał w logo KGHM
W ramach ujednolicania wizerunku 
korporacyjnego marka KGHM zy-
skała dodatkowy element graficzny. 
Jest nim minerał, którego trzyczę-
ściowa konstrukcja symbolizuje wie-
dzę, współdziała-nie i rolę dla świata. 
Dzięki wiedzy i doświadczeniu 
pracowników, KGHM wydobywa 
i przetwarza cenne zasoby ziemi, 
umożliwiając rozwój nowoczesnego 
świata. Wiedza stanowi najcenniej-
szy zasób KGHM, zaś wieloletni 
i stabilny rozwój spółki jest w dużej 
mierze efektem współdziałania. Jed-
nocześnie źródłem istnienia, rozwoju 
i sukcesu spółki jest miedź – jeden 
z najbardziej niezwykłych metali 
na ziemi, od tysiącleci odgrywający 
kluczową rolę w rozwoju ludzko-
ści. Odkrywając nowe pokłady 
możliwości, KGHM dostarcza 
światu kolejne cenne metale, a także 
doskonali efektywne i przyjazne 
środowisku metody wydobycia 
i przetwórstwa.

KGHM

Jedna marka i wspólne wartości

Globalna Grupa KGHM
W ślad za międzynarodowym rozwojem i nową 
strategią, KGHM Polska Miedź integruje grupę 
kapitałową w ramach wspólnej identyfikacji 
korporacyjnej.
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Pół wieku doświadczenia

Teren ewentualnej nowej strefy 
znajduje się w rejonie planowanego 
do budowy węzła łączącego S3 
z drogą na Zgorzelec. Robert Ra-
czyński, prezydent Lubina ma już 
plan co do terenów obejmujących 
prawie 400 hektarów. Część leży 
na terenie gminy Lubin, a część 
w  mieście. - Teren ten należy do 
Agencji Nieruchomości Rolnej, 
a zawiera 400 hektarów gruntu, 
który uważamy, że może być 
przeznaczony na wielką strefę 
przemysłową. W wyniku tego, 
że doszło do skutku podpisanie 
umowy na budowę S3, zapropo-
nowaliśmy budowę olbrzymiej 

strefy. Naszym zdaniem i zdaniem 
kilku stref przemysłowych, jest 
to najbardziej atrakcyjny teren 
w regionie Polski zachodniej. 
Przedstawiciele m.in. legnickiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej 
przyznają, że faktycznie rozmowy 
o nowym terenie w Lubinie są 
prowadzone. 
Droga S3 spowoduje, że będzie 
on idealnie skomunikowany. 
Prezydent twierdzi, że teren ten 
posiada sieć gazową, elektryczną  
i wodociągową. Przygotowujemy 
ofertę dla tych, którzy poszukują 
idealnych terenów w imieniu rządu 
– zapewniał Robert Raczyński 

– Rozpoczęliśmy konsultacje 
z Ministerstwem Gospodarki. Pro-
wadzimy studium i na przełomie 
maja i czerwca rada zatwierdzi ten 
teren jako przemysłową dzielnicę 
miasta. Liczymy na poważnych 
inwestorów.
Raczyński mówiąc o strefie zno-
wu powtarza -  musimy najpierw 
odczarować to, co jest trudne dla 
nas tzn. to co, niestety inwestorzy 
ciągle gadają, że w Lubinie się 
dużo zarabia.
Przypomnijmy, że prezydent od 
lat twierdzi, że wysokie zarobki 
i KGHM są powodem, że do do-
tychczasowej strefy nie można 
ściągnąć inwestorów. Ciekawe to, 
gdyż w sąsiednich Polkowicach nie 
ma z tym najmniejszego problemu, 
a tamtejsze władze poświęciły 
wiele energii i wysiłku włącznie 
z jeżdżeniem po świecie, aby 
inwestorów poszukać.

Niezależnie od porażki z obecną stre-
fą nowy teren faktycznie może być 
bardzo interesujący dla inwestorów 
z uwagi na jego wielkość i bezpo-

średnią bliskość S3. Trasa zapewni 
nie tylko doskonałe połączenie ze 
światem, ale i dojazd dla potencjal-
nych pracowników. Droga ułatwi 

bowiem transport pomiędzy wieloma 
miejscowościami zamieszkanymi 
przez ponad 300 tys. osób.

(inf) �

Nie potrafił sobie poradzić z inwestorem dla kilkunastu hektarów, a załatwi dla 400 hektarów?

Chce nowej większej
Nowa lubińska strefa przemysłowa ma być 
większym „wypałem” niż ta z poprzednich 
planów, na której nic się nie dzieje. Tym 
razem Prezydent Lubina liczy na sukces 
strefy, która może powstać tuż przy drodze 
S3, której budowa właśnie się zaczyna.

Dawniej Zakład 
Doświadczalny, 
dzisiaj spółka 
z grupy Kapitałowej 
KGHM - Inova 
Centrum Innowacji 
Technicznych.

- Ten okrągły jubileusz 50 – lecia 
istnienia spółki, to doskonała 
okazja na popatrzenie wstecz na 

dokonania tych, którzy w znaczący 
sposób przyczynili się do rozwoju 
przemysłu miedziowego - Leon 
Łukaszewicz, prezes Inova. Firma 
od samego początku ma znaczą-
cy wkład w rozwój tworzonego 
przemysłu miedziowego. Została 
powołana do życia 15 lutego 1965 
roku. Wtedy w Kombinacie Górni-
czo–Hutniczym Miedzi w Lubinie 
powstał Zakład Badań i Doświad-

czeń, który po zmianie nazwy 
przez wiele lat funkcjonował jako 
Zakład Doświadczalny, a dzisiaj 
to Inova Centrum Innowacji tech-
nicznych. 
Firma funkcjonuje na wielu polach 
doświadczalnej jak i produkcyjnej 
działalności. Uczestniczy w szere-
gu prac badawczych i wdrożenio-
wych tworzonych w pionach górni-
czym, przeróbki, chemii, atestacji, 

mechanizacji, elektrotechniki 
górniczej. To właśnie w Zakładzie 
Doświadczalnym powstawała tech-
nologia wydobycia i przeróbki rudy 
miedzi. Wiązało się to również 
z produkcją odpowiednich maszyn 
górniczych i zastosowania innej niż 
w górnictwie węglowym obudowy 
wyrobisk podziemnych. 
W związku z zagrożeniami tąpa-
niami w ówczesnym Zakładzie 
Doświadczalnym powołano służby 
mechaniki górotworu i zbudowano 
w kopalniach systemy obserwacji 
sejsmicznych. Stacje monitorowały 
to co się dzieje pod ziemią. Na 
początku obliczenia prowadzono 
ręcznie, ale w latach 80-tych bar-
dzo szybko do pracy zaprzęgnięto 
nowoczesną elektronikę. Zakład 
stworzył własny nowoczesny sys-
tem elektronicznego monitoringu 
wstrząsów sejsmicznych. Z jego 
osiągnięć warto wymienić również 
system komunikacji w podziem-
nych wyrobiskach i chodnikach. 
Sukcesów jest bardzo dużo, 
trudno je wszystkie wymienić, 
ale znakomita ich większość miała 
duży wpływ na to jak funkcjonują 
kopalnie KGHM. 
- Rola wysoko wykwalifikowanej 

kadry Zakładu Doświadczalnego 
jest nie do przecenienia – mówił 
na początku uroczystości Leon 
Łukaszewicz. – Jest dla mnie wiel-
kim zaszczytem, że mogę tutaj być 
z wami, że mogę z wami świętować 
taką okrągłą rocznicę. 
- Nie tak dawno w roku 2011 
KGHM obchodził swój jubileusz. 
Nie ma żadnej dziedziny w życiu 
KGHM, w której Inova nie uczest-
niczyłaby aktywnie czy to w ra-
mach Zakładu Doświadczalnego 
czy pod nową nazwą Inova. Za to 
aktualnym i byłym pracownikom 

bardzo serdecznie dziękuję, życząc 
jednocześnie, aby kolejne 50 lat 
przynosiło nowe wyzwania i no-
we innowacje – mówił Mirosław 
Laskowski, wiceprezes KGHM 
Polska Miedź S.A.
Goście, którzy przybyli na uro-
czystość obejrzeli film mówiący 
o historii spółki. Później nastąpiła 
ceremonia wyróżnień, podczas 
której wręczono 6 medali „Zasłu-
żony dla Inovy” oraz kilkadziesiąt 
odznaczeń z okazji 50 – lecia 
firmy.

(inf) �

Inova świętuje 50 – lecie istnienia. 
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17 zrealizowanych 
projektów, setki 
wolontariuszy i osób 
zaangażowanych. To 
tylko niektóre efekty 
Programu Działaj 
Lokalnie VIII, który 
jest realizowany 
w edycji 2014 na 
terenie „Krainy 
Łęgów Odrzańskich”.

„ Działaj Lokalnie” to program 
finansowany przez Polsko-Ame-
rykańską Fundację Wolności, 
a realizowany przez Akademię 
Rozwoju Filantropii w Polsce 
(ARFP) we współpracy z Lokalną 
Grupą Działania „Karina Łęgów 
Odrzańskich”. W tegorocznej 
edycji „Działaj Lokalnie” do dofi-
nansowania wybrano 17 projektów 
na łączną kwotę 58 600,00 zł.
Celem Programu jest inicjowanie 
współpracy mieszkańców na 
rzecz dobra wspólnego. ęki temu 
realizowane projekty mają bardzo 
szerokie i pozytywne oddziaływa-
nie. sposób wymienić wszystkich 
ich zalet, ale z całą pewnością 
projekty te rozwijają aktywność 
społeczną, uczą postaw prospo-
łecznych i wspólnego działania, 
wzmacniają więzi międzyludzkie, 
zachęcają do rozwijania swoich 
pasji i zapewniają atrakcyjne moż-
liwości spędzania czasu, przeła-
mują bariery międzypokoleniowe, 
promują miejscowości, uczą troski 
o środowiska lokalne, podtrzymu-
ją tożsamość i tradycję. Jednym 
słowem, są dobrymi praktykami, 

które warto naśladować!
Na terenie Powiatu Lubińskiego 
w ramach Programu zostały reali-
zowane 2 projekty: „Polskie dania 
czy fast-food?” oraz „Teatralna 
Akademia Rozwoju Małego Dziec-
ka”. Ponadto w aktualnej edycji 
dofinansowanie otrzymało jeszcze 
15 innych projektów z obszaru 
„Krainy Łęgów Odrzańskich”: 
„Wesoła polana – miejsce spo-
tkań”, realizowany przez grupę 
nieformalną „Aktywni z Uskorza 
Wielkiego” we współpracy ze Sto-
warzyszeniem Aktywna Wieś (Gm. 
Wołów), „Ogródek wiejski przy 
placu zabaw miejscem integracji 
mieszkańców i zachowania tradycji 
wiejskiej”, realizowany przez grupę 
nieformalną „Entuzjastki Przydo-
mowych Ogrodów” we współpracy 
ze Stowarzyszeniem Mieszkańców 
i Sympatyków Wsi Uskorz Mały 
(Gm. Wołów), „Polub Lubów”, re-
alizowany przez grupę nieformalną 
„Lubowianki” we współpracy z  
Gminnym Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej w Jemielnie (Gm. Je-
mielno), „Średniowieczne smaki 
w zasięgu ręki!”, realizowany 
przez Stowarzyszenie „Razem 
możemy więcej” (Stobno, Gm. 
Wołów), „Organizacja wycieczek 
edukacyjnych z wykorzystaniem 
historycznych pojazdów konnych”, 
realizowany przez Stowarzyszenie 
Rozpowszechniania Jeździectwa 
„Galopuj z nami” (Czaplice, Gm. 
Wińsko), „Aktywni też są na wsi”, 
realizowany Stowarzyszenie 
Mieszkańców Wsi Grodzanów 
(Gm. Brzeg Dolny), „Powróćmy 

jak za dawnych lat w zaczarowa-
ny Pełczyna świat”, realizowany 
Stowarzyszenie Źródlany Zakątek 
Pełczyn (Gm. Wołów), „Nie bądź 
ślimakiem- wyjdź z domu!”, reali-
zowany przez Stowarzyszenie na 
Rzecz Pomocy Publicznemu Gim-
nazjum w Wińsku i Jego Młodzieży 
„Omnibus” (Gm. Wińsko),  „Na-
przeciw nudzie”, realizowany przez 
III. Malczycki Szczep Harcerski 
„Ogień” we współpracy z ZHP 
Chorągiew Dolnośląska, Hufiec 
Środa Śląska (Gm. Malczyce),  „ 
Spotkania z rękodziełem – Zarazić 
pasją” realizowany przez grupę 
nieformalną „Kobiety z pasją” we 
współpracy z Gminnym Ośrodkiem 
Kultury w Malczycach (Gm. Mal-
czyce), „ Odkryć miejsca nieodkry-
te - 25 skrytek na 25 lat wolności” 
realizowany przez Stowarzyszenie 
„Zaborowa Kraina” (Gm. Mię-
kinia),  „ Brzezina - Aktywna 
wioska” realizowany przez grupę 
nieformalną „Brzezina – razem 
możemy więcej” we współpracy 
ze Stowarzyszeniem Ludzi Aktyw-
nych (Gm. Miękinia), „ Wakacje na 
sportowo i międzypokoleniowo” 
realizowany przez Stowarzyszenie 
na rzecz rozwoju wsi Słup (Gm. 

Środa Śląska) „Aktywny BYTNIK 
– wspólna sprawa”, realizowany 
przez Lokalną Grupę Odnowy 
Wsi Bytnik we współpracy 
z Gminnym Ośrodkiem Kultury 
w Przedmościu (Gm. Głogów), 
„Zielone warsztaty - integracja 
mieszkańców przy zakładaniu 
zielonego ogrodu”, realizowany 
przez Koło Gospodyń Wiejskich 
w Naratowie we współpracy ze 
Stowarzyszeniem Rozwoju Wsi 
Naratów (Gm. Niechlów).
Gratulujemy wszystkim wniosko-
dawcom i realizatorom wspania-
łych pomysłów, dziękujemy za 
zaangażowanie i włożoną pracę 
oraz zachęcamy do kontynuacji 
działań. Mamy też nadzieję, że 
opisane projekty staną się źró-
dłem inspiracji do tworzenia 
kolejnych.
Informujemy równocześnie, że 
Program „Działaj Lokalnie” będzie 
kontynuowany w 2015 r. Szczegó-
łowe zasady uczestnictwa, termin 
naboru wniosków oraz szkoleń 
dostępne będą na stronie LGD 
„Kraina Łęgów Odrzańskich” 
(www.lgdodra.pl ) oraz Programu 
„Działaj Lokalnie” (dzialajlokalnie.
pl).

„Działaj Lokalnie”
w „Krainie Łęgów Odrzańskich”

„Dofinansowano ze środków Programu „Działaj Lokalnie VIII” Polsko-
Amerykańskiej Fundacji Wolności realizowanego przez Akademię Rozwoju 
Filantropii w Polsce”

Na terenie Powiatu Lubińskiego w ramach 
Programu zostały realizowane 2 projekty:

„Polskie dania czy fast-food?” 
Realizator: Aktywni dla regionu grupa nieformalna 
Wnioskodawca: Gimnazjum Publiczne im. Mikołaja Kopernika 
w Ścinawie 
Kwota dofinansowania z ARFP: 4 200,00 zł
Wkład własny finansowy beneficjenta: 730,00 zł
Wkład własny niefinansowy beneficjenta: 3 375,00 zł
Całkowita wartość projektu: 8 305,00 zł
Okres realizacji: 02.09.2014 - 25.02.2015
Ilość osób, która wzięła udział w działaniach realizowanych 
w ramach projektu: 140
Celem projektu było m.in. poznanie tradycji kulinarnych grup 
etnicznych, które zasiedlają okoliczne gminy, zainspirowanie 
uczniów do zainteresowania się problematyką kulinarną, 
przybliżanie tradycji regionalnych, kształtowanie poszanowania 
dla dziedzictwa historycznego i kulturowego różnych grup 
etnicznych, inspirowanie uczniów do podejmowania samodziel-
nych działań kucharskich, integracja młodzieży pochodzących 
z różnych miejscowości i środowisk, poznanie przez młodzież 
własnych predyspozycji i możliwości, które mogą wpłynąć na 
wybór przyszłej ścieżki kształcenia i kariery zawodowe.
Projekt był cyklem warsztatów edukacyjno-kulinarnych anga-
żujących młodzież gimnazjalną w poszukiwanie regionalnych 
przepisów kucharskich, spisanie ich i utrwalenie w postaci 
elektronicznej książki kucharskiej, a także broszury.

„Teatralna Akademia Rozwoju 
Małego Dziecka” 
Realizator: grupa nieformalna „Dzieci Gminy Rudna”
Wnioskodawca: Stowarzyszenie Edukacyjne „Mostek” 
Kwota dofinansowania z ARFP: 4 000,00 zł
Wkład własny finansowy beneficjenta: 1 000,00 zł
Wkład własny niefinansowy beneficjenta: 6 400,00 zł
Całkowita wartość projektu: 11 400,00 zł
Okres realizacji: 15.09.2014 – 15.02.2015
Ilość osób, która wzięła udział w działaniach realizowanych 
w ramach projektu: 150
Głównym celem projektu było wsparcie rodziców, którzy nie 
zawsze znają sposób na spędzenie wspólnego czasu z dziećmi 
poprzez stworzenie rozwijającej i twórczej oferty w tym 
zakresie.
Realizacja projektu polegała na zorganizowaniu zajęć pla-
stycznych, czytaniu bajek, tworzeniu z dziećmi ich własnych 
opowieści, które stanowiły kanwę przedstawień teatralnych. 
Zbudowano teatrzyk dla kukiełek, który posłużył do zabawy 
i występów dzieci. Na podsumowanie projektu uczestnicy 
samodzielnie organizowali spotkanie teatralne.
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 Po raz trzeci 
Energetyk należąca 
do KGHM otrzymała 
certyfikat solidności 
– tym razem srebrny

Program „Solidna Firma” jest 
ogólnopolskim programem cer-
tyfikującym przedsiębiorstwa, 
którego celem jest propagowanie 
zasad etyki, działań proekolo-
gicznych i prospołecznych oraz 
promowanie najlepszych firm. 
Przyznanie certyfikatu poprze-
dzone jest audytem i weryfikacją 
przeprowadzaną przez Kapitułę 
Programu. „Energetyka” została 
doceniona za terminowe regulo-
wanie zobowiązań, poszanowanie 
ekologii i praw konsumenta.
Od początku istnienia,  firma jest 
odpowiedzialna społecznie. - Mo-
dernizujemy i unowocześniamy 
zakłady produkcyjne oraz optyma-
lizujemy proces spalania przez za-
stosowanie nowoczesnych układ ów 
analitycznych , prowadzimy stały 
monitoring emisji zanieczyszczeń 
– podkreśla Adam Witek , Prezes 
Zarządu Spółki - „Energetyka” Sp. z 
o.o.  to nowoczesna firma kierująca 
się rachunkiem ekonomicznym i 

odpowiedzialnością wobec pracow-
ników oraz otoczenia – dodaje.
„Energetyka” Sp. z o.o. kon-
sekwentnie działając na rzecz  
ochrony środowiska oraz inwestu-
jąc w odnawialne źr ódła energii, 

wspiera edukację i umacnia 
świadomość przyszłych poko-
leń. Spółka jest zaangażowana 
w szereg różnych przedsięwzięć 
charytatywnych poprzez ak-
tywną współpracę z Fundacją 

Polska Miedź. - Takie  działania 
wskazują, że jesteśmy nie tylko 
sprawnie działającą na rynku 
spółką,  osiągającą dobre wyniki 
finansowe, ale również rzetelną, 
odpowiedzialną, wrażliwą i so-
lidną firmą. I taką zawsze chcemy 
być – podkreśla Adam Witek.
Program Gospodarczo-Konsu-
mencki Solidna Firma od kilkuna-
stu lat promuje, wspiera i nagradza 
polskie firmy za ich solidność, 
transparentność i konsekwencję 
w dążeniu do sukcesu. Laureaci 
certyfikatu, wśr ód których zna-
lazła się lubińska „Energetyka” 
sp. z o.o. stanowią elitarne grono 
wiarygodnych i odpowiedzial-
nych przedsiębiorców którzy 
w praktyce realizują założenia 
społecznej odpowiedzialności 
biznesu.
Przyznanie srebrnego Certyfikatu 
Solidnej Firmy, to czytelny znak 
dla klientów i kontrahentów, że 
mogą firmie zaufać, bo należy ona 
do uczciwych i  godnych zaufania 
przedsiębiorstw.
Wyróżnienie odebrała Anna 
Michalska, kierownik działu 
marketingu.

inf/fot. Energetyka sp. z o.o.   �

aktualności

Baran 21.03 - 19.04 
W najbliższym czasie powrócą 
do Ciebie decyzje które już 
podjąłeś. Bądź otwarty na ich 
skutki i wyciągnij odpowied-
nie wnioski. Czekają Cię też 
wyzwania w postaci nowych 
projektów.

Byk 20.04 - 22.05
Czas na relaks. Częściej 
spaceruj, wyjedź gdzieś na 
weekend. Zmiana krajobrazu 
i nowe wrażenia utrzymają 
Cię w dobrej formie. Finanse 
dopiszą, ale oprzyj się pokusie 
szybkiego rozstania z całą 
zarobioną gotówką.

Bliźnięta 23.05 – 21.06
To także dobry czas na nawią-
zywanie kontaktów zawodo-
wych. Masz zielone światło, 
by się rozwijać. Jeśli więc 
wiesz już, dokąd zmierzasz, 
przyspiesz kroku.

Rak 22.06 - 22.07
Czas wzmożonej ostrożności. 
Unikaj bałaganu, poważnych 
transakcji, nie kupuj samocho-
du z drugiej ręki, sprawdzaj 
dokładnie wszelkie zasłyszane 
informacje i opinie. Nie prowo-
kuj konfliktów. Z pewnością 
uda Ci się także wyrazić swoje 
poglądy w formie rzeczowej 
dyskusji.

Lew 23.07 - 23.08
Najbliższe dni zapowiadają 
sporo szans i przyjemności. 
Ludzie będą akceptować Cię 
przy minimalnym wysiłku z 
Twojej strony W pracy stawiaj 
teraz na dokształcanie, podno-
szenie kwalifikacji. 

Panna 24.08 – 22.09
Poświęć trochę energii swoje-
mu związkowi, nie zaniedbuj 
kontaktów z osobami, które są 
dla Ciebie ważne. Harmonia 
pomiędzy pracą a życiem 
osobistym jest teraz Twoim 
kluczem do szczęścia. 

Waga 23.09 – 22.10
Unikaj zbędnej brawury 
przy podejmowaniu bieżą-
cych decyzji, maksymalnie 
koncentruj się za kierownicą 
samochodu, dbaj też o dobre 
stosunki z otoczeniem. 

Skorpion 23.10 - 21.11
Początek marca to dobry 
czas na spokojne rozmowy 
z najbliższymi a także na 
dyskusje w pracy.  Wiele 
zaangażowania włożysz rów-
nież w sprawy materialne, 
jeśli jednak nie skupisz się 
wyłącznie na gromadzeniu 
pieniędzy odkryjesz, że 
wbrew pozorom szybciej ich 
przybywa.

Strzelec 22.11 - 21.12
Zaczniesz przyciągać do 
siebie ludzi, oni zaś będą Ci 
sprzyjać. U progu wiosny 
coś wyrwie Cię z zimowego 
uśpienia, zainspiruje Cię, 
poprawi Ci nastrój. Tym 
„czymś” może okazać się 
miłość!

Koziorożec 
22.12 – 19.01
Zaprowadź porządek w pla-
nach ale nie wchodź teraz na 
najwyższe obroty, bo lepsze 
efekty przyniesie wewnętrz-
ny spokój. 

Wodnik 20.01 - 18.02
Masz dobry moment na 
rozpoczęcie intensywniej-
szego etapu zawodowego, 
szczególnie jeśli czujesz, 
że przychodzą Ci do głowy 
nowe pomysły, więc kieruj 
się intuicją.

Ryby 19.02 - 20.03
Szansa na zmiany - może 
będzie to awans, na który 
czekałeś, a może coś zupełnie 
nieoczekiwanego – szansa 
korzystnej przeprowadzki, 
albo oferta firmy.

HOROSKOP

Kino Helios Lubin
ul. Gen. W. Sikorskiego 20
rezerwacja: 76 724 97 97 www.helios.pl

 Kino Konesera

9 marca zapraszamy
na pokaz filmu:

TURYSTA
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Energetyka z wyróżnieniem Solidna Firma

Srebrny Certyfikat
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Około 400 osób 
wzięło udział 
w specjalnym biegu 
upamiętniającym 
Polaków, którzy 
sprzeciwiali się 
komunistycznemu 
reżimowi 
i w konspiracji 
prowadzili 
z nim walkę.

Biegu Tropem Wilczym w Lubi-
nie, to sportowe przedsięwzięcie 
zorganizowano ku czci Żołnierzy 
Wyklętych. Bieg przygotowało 
Stowarzyszenie Sympatyków Za-
głębia Lubin Zagłębie Fanatyków 
i Biegająca Kasta Miedziowego 
Miasta. Wśród kilkudziesięciu pol-
skich miast, które zorganizowały 

ten symboliczny bieg znalazł się 
również Lubin. 
Dwustu biegaczy zebrało się 
w Parku Wrocławskim i stamtąd 
też wystartowali. Każdy otrzymał 
pakiety startowe, w których były 
specjalne koszulki i medale pa-
miątkowe. W grupie lubinian nie 
zabrakło maluchów, które towarzy-
szyły biegaczom na rowerkach czy 
hulajnogach. W biegu udział wzięły 
całe rodziny. Dystans 1963 metrów 
miał uczcić rok, w którym zginął 
ostatni Żołnierz Wyklęty – Józef 
Franczak ps. Lalek. 
Lubinianie zrobili jedną pętlę w par-
ku. Następnie udali się w kierunku 
Wzgórza Zamkowego, gdzie pod 
tablicą upamiętniającą Żołnierzy 
Wyklętych odśpiewano hymn i  
złożono kwiaty. Specjalnego na-

stroju chwili dodali kibice, którzy 
odpalili race.  – Zorganizowaliśmy 
ten bieg, by oddać hołd Żołnierzom 
Wyklętym, ludziom, którzy ginęli 
za naszą ojczyznę w tych trudnych 
latach – mówi Paweł Kijowski 
z SSZL Zagłębie Fanatyków. – Jest 
to pierwszy bieg zorganizowany 
w Lubinie i na pewno nie ostatni. 
Już dziś składam deklarację za SSZL 
Zagłębie Fanatyków i Biegającą 
Kastę, że w przyszłym roku zrobi-
my ten bieg jeszcze obszerniejszy. 
Może uda nam się pobiec ulicami 
Lubina. Dziękuję wam wszystkim, 
że poświęciliście czas i przyszliście 
tutaj – mówił do zebranych Łukasz 
Dominów, biegacz Kasty i prezes 
SSZL Zagłębie Fanatyków.  
Bieg nie był jedynym elementem 
upamiętniającym Narodowy Dzień 

Pamięci Żołnierzy Wyklętych, 
który obchodzimy od 2011 roku. 
Z tej okazji na deskach lubińskiej 

Muzy można było oglądać i słuchać 
specjalnego repertuaru. - Ten dzień 
trzeba celebrować. Jesteśmy tu, by 

przekazać młodemu pokoleniu hi-
storię o walkach i znieważaniu ludzi, 
którzy walczyli  o sprawiedliwość, 
pokój, by Polska była krajem wol-
nym i niezależnym – mówi Andrzej 
Siedlecki delegat Wolność i Niezawi-
słość z Wrocławia. – Trochę późno 
możemy o tym wszystkim mówić, 
ale lepiej późno niż wcale.
- Dobrze, że o tym się mówi – 
dodawał Zygmunt Pękała, żołnierz 
Armii Krajowej, ps. „Śmiały”, 
„Smukły”, który 15 lutego 1945 
roku złożył przysięgę i walczył 
o wolność Polski. – Młodzież 
powinna to wiedzieć i pamiętać. 
Chcemy im przekazać, żeby czuli 
, że jesteśmy w wolnej i niepodle-
głej Polsce. Żeby nigdy im się nie 
przydarzyło to, co nam. 

(ab) �

Lubin wśród miast, które pamiętają o Żołnierzach Wyklętych

Tropem Wilczym w Lubinie 


